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Konferencija za novinare inicijative  
“Za pametne ljude i pametan grad”  

Nositeljica inicijative Marijana Puljak 

Caffeteria Aktuell, 16. 10. 2013. 

 
Pametan grad organizirao je prvu radnu konferenciju za novinare u caffeteriji Aktuell na 
splitskom Toću. Namjera nam je bila, u duhu akcije ‘Kava za kasnije’ nastaviti dobru 
tradiciju kao i uvesti mjesečno druženje s predstavnicima medija. Danas smo željeli 
porazgovarati o aktivnostima naše liste kao i o političkim i društevnim aktualnostima u 
gradu.  
 
Nositeljica liste Marijana Puljak, zajedno s vijećnikom Pametnog grada Rankom Milićem, 
govorila je o najavljenim temama: 1. Strategija razvoja grada, 2. Političke stranke van 
centra grada, prostori u centru za javne potrebe i 3. Gradska križaljka: Nadzorni i školski 
odbori. 
 

1. STRATEGIJA RAZVOJA GRADA 
 
Izradili smo prvi prijedlog dokumenta i prezentacije izrade Strategije razvoja grada Splita, 
kao podloge za najavljenu tematsku sjednicu Gradskog vijeća. Obavijestili smo 
gradonačelnika, te uskoro očekujemo sastanak, na kojem bismo mu prezentirali naše ideje o 
izradi strategije te uskoro očekujemo sjednicu.  

Strategija razvoja bi trebala biti dokument od izrazitog značaja za Grad. Osnovne ideje za 
njenu izradu i donošenje su: 

 podrška svih političkih opcija, kako bi se osigurala stabilnost razvoja grada na dulji 
rok,  

 uključenje širokog spektra stručnjaka, znanstvenika, ustanova, civilnog društva i i 
građana Splita, koji bi svojim prijedlozima i idejama doprinijeli budućem razvoju 
grada, 

 glavnu ulogu u izradi strategije bi trebali preuzeti Gradonačelnik i gradska uprava, 
kako bi se izgradili kapaciteti za njenu provedbu, 

 postojanje lokalne strategije, usklađene s regionalnom i nacionalnom, osnova je za 
korištenje EU razvojnih fondova, 

 dokument koji se izradi treba biti istovremeno vizionarski, ali osigurati da se iz njega 
izrade kratkoročni provedbeni planovi koji bi bili dio proračuna i tako osigurali da se 
strategija ujedno i provodi. 
 

2. POLITIČKE STRANKE VAN CENTRA GRADA, PROSTORI U CENTRU ZA JAVNE 
POTREBE  

Već smo na Gradskom vijeću postavili pitanje popisa gradske imovine, pitanje 
transparentnosti i dostupnosti spomenutih podataka na službenim stranicama grada. Kako 
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je i sam gradonačelnik nedavno najavio, slijedi revizija gradskih prostora o čemu imamo dva 
zanimljiva i korisna prijedloga: 

1. Neke stranke imaju prostore u centru grada, za što plaćaju simboličnu najamninu. 
Predlažemo da se sve stranke izmjeste iz centra, ali da im se osiguraju adekvatni 
prostori za rad van centra grada. Oslobođeni prostori bi se trebali iskoristiti za javne 
potrebe. Kao primjer, podržavamo prijedlog iznesen na nedavnoj promociji knjige o 
Ivi Tijardoviću, da se jedan od prostora koji sada koriste stranke na rivi iskoristi za 
stalnu postavu zbirki o poznatim splićanima: Ivi Tijardoviću, Jakovu Gotovcu i Silviju 
Bombardelliju.  
 

2. Kao naš poklon gradu i građanima spremni smo besplatno izraditi mapu grada koja bi 
na internetu, dakle javno i svima dostupno prikazivala lokaciju, cijenu i podatke o 
zauzetosti određenog poslovnog prostora. Riječ je o zahtjevnom projektu za kojeg 
imamo volje, znanja i želje da zaživi u svakodnevnoj uporabi. Grad bi nam samo 
trebao ustupiti podatke, koji bi ionako trebali biti javni, a mi smo ih spremni 
pripremiti i objaviti na način koji će svim građanima biti razumljiv. Na takav način 
bismo upravljanje gradskom imovinom učinili boljim i transparentnijim, za što 
vjerujemo da je interes i grada i njegovih građana. 
 

3. GRADSKA KRIŽALJKA: NADZORNI I ŠKOLSKI ODBORI, POZIVAMO NA 
TRANSPARENTNOST I STRUČNOST  
 

Iz materijala koje su gradski vijećnici dobili, a odnose se na odluke gradonačelnika o 
razriješenju i imenovanju ljudi u nadzorne odbore, upravna vijeća i školske odbore vidljiv je 
nastavak dosadašnje političke prakse stranačkog kadroviranja.  

U vezi svih imenovanja zastupamo sljedeće stavove: 

 znanje i stručnost su osnovni i temeljni kriterij za odabir članstva spomenutih vijeća i 
odbora, 

 gradski vijećnici ne bi smjeli biti članovi niti upravnih vijeća niti nadzornih odbora, 
radi izbjegavanja loše prakse gomilanja funkcija (koje se plaćaju), kao i radi 
izbjegavanja sukoba interesa, 

 iz istih razloga gradski vijećnici ne bi smjeli biti niti savjetnici, niti voditelji projekata 
u gradskoj upravi, 

 pozivamo na minimum transparentnosti kada se biraju javne funkcije – objavljen i 
dostupan životopis članova, 

 za imenovanje članova školskih odbora, koji je upravo u tijeku, treba objaviti javni 
poziv, te provesti stručni odabir kandidata uz uključivanje lokalne vlasti (kotara i 
mjesnih odbora). Samo na takav način možemo doći do najboljih stručnjaka za 
školske odbore i na primjeren način uključiti lokalnu zajednicu u rad škola. 

Apeliramo dakle na stručnost, transparentnost i uključivanje lokalne zajednice, a sve s ciljem 
boljeg funkcioniranja gradske uprave, gradskih tvrtki kao i osnovih škola pod upravom 
grada.  
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Ovim smo putem željeli još jednom istaknuti načela funkcioniranja Pametnog grada kao i 
želju da istinski pridonesemo svojim radom i gradu Spiltu i svim građanima. 

Od listopada smo u svom novom/starom prostoru, popularnom Volonterskom centru (VOC-
u), u Gundulićevoj ulici 26A, III. kat, soba 305 (centar Dalma Dobri, ulaz sa zapada) gdje smo 
oformili ured koji će svakodnevnim radom živjeti naš program i ciljeve.  

Uz redovnu komunikaciju s medijima, želja nam je i namjera svojim znanjem, iskustvom i 
aktivnošću biti na raspolaganju građanima kao i cjelokupnoj javnosti. Ponedjeljkom 
poslijepodne u VOC-u će boraviti gradski vijećnici i članovi inicijative “Za pametne ljude i 
pametan grad”, na raspolaganju svima koji žele nešto pitati, predložiti ili tek porazgovarati.  

Kroz instrument vijećničkih pitanja moguće je da građani dobiju potrebne odgovore i to 
namjeravamo aktivno koristiti. Postavit ćemo pitanja na sjednicama Gradskog vijeća, bilo 
usmenim ili pismenim putem, te objaviti odgovore koje dobijemo uoči sljedeće službene 
sjednice. To je jedan od načina da gradska administracija malo aktivnije i ažurnije odgovori 
na upite i potrebe svih građana Splita. Namjera nam je pomoći građanima u rješavanju 
aktualnih problema.  

 

Srdačan pozdrav, 

Marijana Puljak  

Nositeljica inicijative „Za pametne ljude i Pametan grad“ 

 

 

 

 

OSOBE ZA KONTAKT; 

Marijana Puljak, nositeljica inicijative 091/ 317 7843 

Ružica Antić, odnosi s javnošću 098/ 721 079 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


